
Grundejerforeningen Leosalle.  

 

Referat, bestyrelsesmøde den 7. december 2010 jf. dagsorden 

 

Tilstede:   Erik Hvidbjerg, Fritz Müller, Henning Mortensen, Jørn Raahede, Kristina Larsen,  

Henrik Hansen, Henrik Møller. (rejf) 

  

Afbud: Birger Jensen  

 

1. Godkendelse af referat fra sidste møde den 11.05.2010: 

 Ingen bemærkninger. 

 

2. Drøftelse af referat fra møde med kommunen den. 12. oktober 2010: 

Henning refererede kort fra de afholdte møder med kommunen henholdsvis den 

19/5  og 12/10 – 2010. Referaterne fra ovenstående møder blev drøftet.  

 

- Ingen umiddelbare bemærkninger til de fremsendte referater. 

- Henning orienterede bestyrelsen i forlængelse af en samtale som han har haft 

med Helmut Beth fra Tønder Kommune umiddelbart inden bestyrelsesmødet.  

 

Der arbejdes ved kommunen med et ”ideal” projekt, der bla. Omhandler en 

anden form for udmunding af Leosalle til Kongevej, samt andre forhold omkring 

diverse stiforløb i området omkring Leosalle, kongevej og Bargumsvej. 

 

Der er gennemført nabohøring ved beboerne på Grev Schacksvej i forbindelse 

med de påtænkte planer om at lukke denne ved udmundingen til Leosalle. Der 

kan konstateres 50/50 % for og imod. 

Der kan p.t. ikke meldes noget konkret ud om udfaldet af nabohøringen. 

 

- Det besluttes at grundejerforeningen bør presse yderligere på for at få 

gennemført lukningen af Grev Schacksvej i forbindelse med etableringen af den 

bløde kurve. Der fremføres argumenter som f.eks. trafiksikkerheden. Henning 

forfatter et udkast til brev vedr. en orientering omkring den gennemførte 

nabohøring. 

 

3. Drøftelse af det videre arbejde med ansøgninger af ”hele pakken”: 

 

- Jørn. Der bør laves en ny strategi. Vi skal fokusere på at få hastigheden ned, samt 

undgå tung trafik på Leosalle. 



- Kristina. Det er svært at skaffe midler til det store projekt (”hele pakken”), da 

dette har karakter af anlægsarbejde, som fonde tit vurdere bør være et 

kommunalt anliggende. 

 

- Jørn fremlagde billeder med eksempler på udformning af beplantnings felter/ 

chikaner der kan fungere som vejindsnævringer, således at hastigheder efter stor 

sandsynlighed vil kunne nedsættes betragteligt. 

 

Det blev besluttet at strategi ændres, og at der i første omgang fokuseres på en 

næsten ”udgifts neutral” strategi, herunder med hovedformål i trafiksikkerhed, 

nedsættelse af hastighed, samt at gøre det besværligt for tung trafik på Leosalle. 

 

4. Drøftelse af forslag til ny strategi: 

 - pkt. 4:  Tages ud 

- pkt. 5:  Punktet ændres således, at der fokuseres på en ”ideal løsning” 

 bestående af forhøjede beplantningsfelter med et træ og pullerter i 

 Begge sider af vejen. 4 felter ved hver indfaldsvej til Leosalle, og 2 stk. 

 syd for indkørslen til Roost maskinhandel.  

 

Indførelse af 30 km zone. 

 

- Pkt. 6: Udførelse af ophøjede flade ved Brorsonsvej har 2. Prioritet. 

- Pkt. 7: Udførelse af ophøjet flade ved Leonhardtsvej har 2. Prioritet.  

- Pkt. 8: Udførelse af ny belysning har 3. Prioritet. 

- Pkt. 9: Udførelse af nyt fortov har 3. Prioritet. 

- Pkt. 10: Udførelse af ny støjsvag asfaltbelægning har 3. Prioritet.   

 

5.  Drøftelse af forslag til finansiering: 

 

- Henning reviderer forslaget i henhold til den nye besluttede strategi. 

 

6. Drøftelse af forslag til tidsplan: 

 

- Henning reviderer forslaget i henhold ti den nye strategi. 

- Der fremsendes skrivelse til kommunen omkring den nye strategi, med henblik på 

en foreløbig godkendelse. Skrivelsen fremsendes således at et evt. svar kan være 

bestyrelsen i hænde inden Generalforsamlingen. 

 



7. Vedligeholdelse af banelegeme ved Kongevej. 

 

- Der afventes banelegemets lukning i forbindelse med etablering af blød kurve 

ved Grev Schacksvej/ Bargumsvej. 

 

8. Indkomne skrivelse: 

 

- Skrivelse om offentliggørelse af forslag til Kommuneplanen 2009-2012 blev 

rundsendt. 

 

9. Meddelelser/ orientering: 

 

- Stade omkring blød kurve og lukning af Grev Schaksvej. Emnet blev behandlet 

under de øvrige punkter. 

 

10. Hjemmesiden:   

 

- Kristina opdaterer inden generalforsamlingen. 

 

11. Økonomi: 

 

- Der er p.t. modtaget 40 indbetalinger siden generalforsamlingen.  

Saldo i alt kr. 14.511,-  

- Hver enkelt overvejer til næste møde, om der evt. kan være en god ide at der 

iværksættes ”stemning af dørklokker” med henblik på at få yderligere 

medlemmer. 

- Jørn medtager liste over de husstande som har indbetalt.  

 

12. Evt: 

 

- Kristina. Skal vi have et eksternt indslag på Generalforsamlingen.  

- Muligheden for at få vejchef Lars Erik Skrydsbjerg til at komme og besvarer 

spørgsmål overvejes.   

 

13. Næste møde: 

 

- 11. januar 2011 hos Kristina i nr. 40 

 

    

 



     

   

  

  

 

 

    

   

 

     

  

 

   

     


